

**service bulletin****communications****bulletin de service**

Vol. 1, No. 2

Dept. of Manpower & Immig.

JUL 22 1971

July - 1971 - Juillet

L
GMONTHLY TELEPHONE STATISTICS

This report is the second edition of the Communication Service Bulletin and contains the May, 1971 results of the recently implemented monthly survey dealing with fourteen of Canada's major telephone systems. The response of these companies for the initial reporting months has been gratifying and has enabled the Dominion Bureau of Statistics to provide timely data to the communications industry and to its allied industries. The co-operation of the fourteen companies participating in this survey is therefore gratefully acknowledged.

Operating revenue and expenses of these fourteen systems amounted to \$135.1 million and \$88.0 million respectively for May. Salary and wage payments accounted for \$49.1 million or 55.8 p.c. of total operating expenses. Net operating revenue increased by 3.1 p.c. to \$47.1 million from the \$45.7 million reported for April. Construction expenditures showed a rise of 21.0 p.c. to \$65.0 million from the \$53.7 million recorded for the previous month. These systems reported a total of 73,697 employees at the end of the reporting month.

A total of 9,490,029 telephones were reported in service at the end of May compared with 9,452,429 at the end of April, which represents an increase of 0.4 p.c. of the total number of telephones, residential and business telephones accounted for 70.3 p.c. and 29.7 p.c. respectively. During May, 41,090,000 telephone toll messages were completed by the reporting telephone systems.

Any inquiries concerning the data contained in this Bulletin should be directed to Mr. J.R. Slattery, Telephone 992-3323 - Area Code 613.

Voici le deuxième numéro du Bulletin de service sur les communications. Il donne les résultats de mai 1971 de la nouvelle enquête mensuelle sur quatorze grands réseaux téléphoniques. La participation de ces entreprises pour les premiers mois d'enquête a été très forte, ce qui a permis au Bureau fédéral de la statistique d'établir des données rapides à l'intention de l'industrie des communications et de ses industries annexes. Le B.F.S. remercie de leur collaboration les quatorze sociétés qui ont participé à son enquête.

Les recettes et les dépenses d'exploitation de ces quatorze réseaux se sont élevées respectivement à 135.1 millions et à 88.0 millions de dollars au cours du mois de mai. Les rémunérations se sont élevées à 49.1 millions de dollars, soit à 55.8% des dépenses totales d'exploitation. Les recettes nettes d'exploitation ont augmenté de 3.1% pour atteindre 47.1 millions de dollars, contre 45.7 millions en avril. Les dépenses de construction ont augmenté de 21.0% pour atteindre 65.0 millions de dollars, à comparer à 53.7 millions de dollars pour le mois précédent. Ces réseaux ont déclaré un effectif total de 73,697 salariés à la fin du mois de référence.

Le nombre de téléphones en service à la fin du mois de mai était de 9,490,029, comparativement à 9,452,429 à la fin d'avril, soit une augmentation de 0.4%. Les téléphones domestiques représentaient 70.3% et les téléphones commerciaux 29.7%. Au cours du mois de mai, les quatorze réseaux enquêtés ont acheminé 41,090,000 communications interurbaines.

Pour de plus amples renseignements, s'adresser à M. J.R. Slattery, (tél: 992-3323 - code 613)

706-501

Published by Public Utilities Section, Transportation and Public Utilities Division,
Dominion Bureau of Statistics, Ottawa 3, Canada

Publiés par la section des services d'utilité publique, Division des transports
et des services d'utilité publique, Bureau fédéral de la statistique, Ottawa 3, Canada

The contents of this document may be used freely but DBS should be credited when republishing all or any part of it.

Le présent document peut être reproduit en toute liberté pourvu qu'on indique qu'il émane du BFS.



1010694760

Monthly Telephone Statistics

Statistique du téléphone moyenne

May - 1971 - Mai

TABLE 1. Operating Revenue and Expenses, Employees, Salaries and Wages, and Construction Expenditures

TABLEAU 1. Revenu et dépenses d'exploitation, employés, salaires et traitements, et dépenses de construction

	\$(000's)
Operating revenue - Revenu d'exploitation:	
Local service (1) - Service locale (1)	69,154
Toll service - Service interurbain	60,010
Directory advertising - Publicitaires d'annuaire	4,636
Other operating revenue - Autres revenu d'exploitation	1,984
Less uncollectible revenue - Moins revenu irrécouvrables	714
Operating revenue - Total - Revenu d'exploitation	135,070
Operating expenses - Dépenses d'exploitation:	
Maintenance - Entretien	24,207
Depreciation - Dépréciation	27,399
Traffic - Trafic	9,312
Marketing and commercial - Marketing et commercial	9,283
Other - Autres	17,819
Operating expenses - Total - Dépenses d'exploitation	88,020
Net operating revenue - Revenu net d'exploitation	47,050
Salary and wage payments - Total - Paiement de salaires et traitements	49,072
Construction expenditures - Total - Dépenses de construction	64,953
Number of employees(2) - Total - Nombre d'employés(2)	73,697

(1) Includes revenue from coin telephones - Comprend revenu de taxiphones.

(2) At end of month. - A la fin de mois.

TABLE 2. Telephones (1) by Type of Service and Telephone Toll Messages Completed

TABLEAU 2. Postes (1) par genre de service et communications interurbaines

Type of service - Genre de service	Résidence - Domestiques	Business - Commerciaux	Total
			number - nombre
Main telephones - Téléphones principaux:			
On individual lines - Sur lignes individuelles	4,201,264	771,431	4,972,695
On 2-party lines - Sur lignes à 2 postes	682,063	6,508	688,571
On multi-party lines - Sur lignes à plusieurs abonnés	482,850	20,272	503,122
On wide area telephone service lines - Sur lignes du service interurbain planifié	2,828	2,828
Coin telephones - Taxiphones	75,781	75,781
Mobile telephones - Mobilophones	10,701	10,701
Centrex telephones - Téléphones de centrex	215,117	215,117
P.B.X. telephones - Postes P.B.X.	101	1,068,220	1,068,321
Extension telephones - Postes supplémentaires	1,309,142	643,751	1,952,893
Telephones - Total - Postes	6,675,420	2,814,609	9,490,029
Telephone toll messages - Communications interurbaines(000's)			41,080

(1) Number of telephones at end of month. - Nombre de postes à la fin de mois.

... Indicates not applicable. - N'ayant pas lieu de figurer.